
ORSA KOMMUN 

Kommunala Handikapp- och Pensionärsrådet 

 

Protokoll fört vid sammanträde 2013-09-25 

Plats och tid för sammanträde: G:a brandstation, tekniska förvaltningen,  

Konferensrum: Korpimäki 

Kl. 8.30 – 11.30 

 

 

Närvarande: Hans Sternbro, Ordförande socialnämnden 

Carl-Erik Wohlmer, Hörselskadades riksförbund 

  Marie Olsson, KS 

  Ellen Gunnars, SPF 

 Hjördis Nyström, Hjärt- och lungsjukas förening, 

 Eva Holm, PRO  

 Ann Jönefors, PRO 

 Anne-Marie Fröjd, Socialnämnden 

  

 

 

Frånvarande: Aina Lindbladh, Ingalill Loman, Bitte Nohrin Jernberg, 

Marie van Geffen Blomberg   

 

Övriga närvarande:  Mikko Talala, enhetschef HSR, 

 Marianne Jernberg, enhetschef Lillåhem  

 

Justerare: Hjördis Nyström   

  

 

Underskrifter: …………………………………….. 

 Hans Sternbro, ordförande  

 

   

 …………………………………… 

 Åsa Lundin, sekreterare 

 

   

 …………………………………….. 

 Hjördis Nyström, justerare 
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§ 1. Val av justerare 

 

 Hjördis Nyström valdes som justerare.  

 

§ 2. Föregående mötesanteckningar 

 

Yttrande kring handlingsplanen för Bo bra på äldre dar, skickades till 

föreningarna för synpunkter. Synpunkterna skulle ha inkommit senast 10 

september.  

 

Marie van Geffen Blomberg ska vid nästa möte diskutera kring 

patientsäkerhetsberättelsen.  

 

 

§ 3. Marianne Jernberg, enhetschef på Lillåhem besöker oss 

 

Marianne berättar om att Lillåhems verksamhet går mot en positiv utveckling. 

Samverkan har ökat mellan bland annat vårdgivare, personal och fack enligt 

samverkansavtalet. Det har varit rörigt på Lillåhem under en längre tid men 

Marianne tycker att det är lugnare i personalgruppen nu. Nya scheman tas fram 

som innebär att personalen kommer att få arbeta på andra avdelningar.  

 

En avdelning på Lillåhem ska bli trygghetsboende, ett beslut som tagits i 

socialnämnden.  I nuläget är trycket på särskilt boende stort. Idag är det 9 som 

väntar på en lägenhet. Kön till trygghetsboende är ännu större.  

 

Dagverksamheten Lyktan stängs från och med 1 oktober. En samverkan 

kommer att inledas med frivilliga organisationer och studieförbund för att 

bibehålla aktiviteter för personer som bor i ordinärt boende. Tre personer från 

arbetsmarknadsenheten ska förhoppningsvis kunna komma och aktivera boende 

på Lillåhem med bland annat bakning, läsning m.m.  

 

§ 4. Inför besök Christina Wessman – Region Dalarna om E-hälsa (20/11) 

 

E-hälsa nämns som ett område, särskilt inom hemtjänsten, i Bo bra på äldre dar. 

Vi önskar även att Christina berättar om det övergripande arbetet kring äldre 

inom Region dalarna. Det går bra att maila frågor kring E-hälsa till Christina, 

skicka till: christina.wessman@regiondalarna.se 

 

 

§ 5. Ellen Gunnars berättar om arbetet med strokepatienter 

 

mailto:christina.wessman@regiondalarna.se
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Ellen berättar om att 30 000 människor får stroke varje år, 20 % av dessa är i 

arbetsför ålder. Allt fler yngre får stroke. Ellen visar på riskfaktorer och vanliga 

symtom. Ellen berättar om hur man jobbar med strokepatienter.  

 

Det finns mycket som man kan göra för att förebygga att inte få stroke. Viktigt 

att ta Tia-attacker på allvar. Ellen förespråkar hur viktigt det är med rörelse för 

strokepatienter för att aktivera muskler, balans, andning osv.  

 

Ellen delar ut ett ”AKUT-kort” att ha nära till hands.  

 

 

§ 6. Lanstingsprotokoll – pensionärsrådet - handikapprådet 
  

Utvärdering av kommunaliseringen kommer att genomföras av Region Dalarna 

och Högskolan Dalarna. Vi ska följa detta genom att bevaka protokollen.  

 

Ellen reagerar på handläggningen av färdtjänst som har kontor endast i mellersta 

Dalarna, men inget i norra eller södra Dalarna. Det är viktigt att man tar kontakt 

om det uppstår brister.  

 

§ 7. Information från kommunstyrelsen 
 

Marie informerar om att det ekonomiska läget är allvarligt i kommunen. En 

prognos visar på minus 10 mkr där BUN och SOC står för de största 

underskotten.  

 

Folkhälsorådet: Bo bra på äldre dar förespråkar en friskvårdspark i Orsa. Marie 

har fått i uppdrag att titta vidare på det. Vad finns det för intresse och var skulle 

den ligga? Lyssna av inom organisationer och föreningar. Vi återupptar frågan 

på nästa möte.  

 

Tredje måndagen i månaden kl. 17-19, finns Marie Olsson på Biblioteket för att 

svara på frågor och framföra synpunkter.  

 

§ 8. Information från Landstinget 

 

Bitte är frånvarande och därför hoppar vi över punkten.  

 

§ 9. Information från socialnämnden 

 

Mikko Talala, enhetschef för Hälso- och sjukvårdsenheten informerar om Mora-

Orsa-projektet, en satsning om ett bättre liv för de mest sjuka äldre. SKL har 

satsat på att skapa bättre förutsättning för en samordning mellan vårdgivare för 
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en bättre samordnad vård. Mora-Orsa driver ett pilotprojekt vilket har varit 

lyckat. Projektet berör samverkan mellan Orsa kommun och avdelning 50 på 

Mora lasarett. Ett samarbete med ambulansen ingår också. Landsting och 

kommun får prestationsersättning från SKL om man klarar att minska 

inläggningar till en viss procent. Projektet är förlängt under hösten.  

 

Hans informerar om att han ett par gånger per år, skriver en information som 

kallas ”Socialnämndens ordförande har ordet”. Detta finns på hemsidan. 

KHPR´s protokoll finns också på hemsidan. 

 

Inom verksamheten inom Individ- och familjeomsorgen görs ett grundläggande 

utvecklingsarbete med att se över organisationen, rutiner, riktlinjer och 

arbetssätt tillsammans med arbetsmarknadsenheten.  

 

Ekonomi: Socialförvaltningen ligger med 4 mkr i underskott i dagsläget.  

 

Målarbete pågår inom socialförvaltningen. Nya förvaltningsmål kommer att tas 

för 2014-2015.  

 

Skattungeservice har lämnat en kvalitetsberättelse.  

 

Öppna jämförelser – Hans informerar om kvalitetsindikatorer som redovisas på 

socialstyrelsens hemsida. Här kan man se resultatet av de kvalitetsindikatorer 

som ingår, för varje kommun.   

 

 

§ 10. Aktuella e-postadresser – uppdatering 

 

En lista med aktuella e-postadresser skrivs på.  

 

§ 11. Övriga frågor 

 

Matdistrubition – en önskan att det står på matlådan vad den innehåller. Åsa 

informerar om att från den 1 oktober får man välja på en alternativ rätt, om man 

inte tycker om ordinarie mat. Matsedel har skickats ut till alla som har 

matdistrubition i kommunen.  

 

Hemtjänsten kör för fort, kommunbilarna står på handikappparkeringen vid 

Lillåhem.  

 

Mopeder kör fortpå gång- och cykelvägen vid Bergets skola. Hans tar med 

frågan vidare till berörda.  
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Carl-Erik möter ofta cyklister utan reflexer och lyse.  

Det ingår trafikundervisning i skolan 

 

§ 11. Mötet avslutas 

 

 

 

Nästa möte20/11 

 

 

   

    

    

    

 


